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Kulturministeren (Brian Mikkelsen): 
Ja, nu handler diskussionen her om et fremad- 
rettet forslag, som hr. Poul Qvist Jørgensens par- 
ti, så vidt jeg ved, stemmer for, man er nemlig 
med i forliget omkring det. Det er alle Folketin- 
gets partier på nær et enkelt for øvrigt. 

Det er et fremadrettet forslag, som sikrer, at 
der stadig væk er en bundgrænse, så der er et 
kvalitativt element i den nye bibliotekspulje, 
samtidig med at man laver en bibliotekspulje 
parallelt ved siden af, og det er den, der svarer 
til den pulje, som hr. Poul Qvist Jørgensen talte 
om her. Og det kan sådan set også godt være, at 
der vil være modtagere af den pulje, som får for- 
bavsende lidt i bibliotekspenge. 

Så hr. Poul Qvist Jørgensens argumentation 
heroppefra hænger slet ikke sammen, for lige 
præcis de ting, der blev anført, er nogle af de 
ting, der også er indeholdt i den nye struktur, 
som hr. Poul Qvist Jørgensens parti også er med 
til. 

Nu har vi lige godt 400 mio. kr. til rådighed i 
det nye Kunstråd, vi giver en 130-140 mio. kr. i 
bibliotekspenge, og der handler det altså om, at 
man bruger de bibliotekspenge på en kvalitativ 
måde, så man ikke bare smører det ud som mar- 
garine over det hele, så man ikke bare giver til 
lystfiskeren, som har skrevet en hobbybog. Det 
er ikke kulturpenge. 

Og dér er det netop, at vi har lavet en pulje 
for at sikre, at de, der bidrager allermest til 
dansk litteratur, også får flere ekstra penge, 
hvad angår bibliotekspengene. Så der er ingen 
som helst problemer med den konstruktion, der 
var, som gjaldt for 2002, overhovedet slet, slet, 
slet ikke. Den er vi meget stolte af i regeringen, 
og den har der også været et flertal for i Folke- 
tinget. 

Nu har vi lavet en ny aftale med Socialdemo- 
kratiet, med SF, med De Radikale, med Dansk 
Folkeparti og med Kristeligt Folkeparti, og det 
er en endnu bedre aftale. Men det betyder ikke, 
at den konstruktion, vi havde for i år, er dårlig, 
slet ikke. Det synes regeringen i hvert fald ikke. 

Kl. 13.50 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 109 
stemmer. 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
15) Tredje behandling af lovforslag nr. L 40: 
Forslag til lov om radio- og fjernsynsvirksom- 
hed. 
Af kulturministeren (Brian Mikkelsen). 
(Fremsat 31/10 2002. Første behandling 15/11 
2002. Betænkning 28/11 2002. Tilføjelse til be- 
tænkningen 6/12 2002. Anden behandling 9/12 
2002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 58 stemmer (V, DF 
og KF) mod 50 (S, SF, RV, EL og KRF). 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
16) Tredje behandling af lovforslag nr. L 6: 
Forslag til lov om ændring af lov om individu- 
el boligstøtte, lov om social pension og lov om 
børnetilskud og forskudsvis udbetaling af bør- 
nebidrag. (Særlige regler for tildeling af socia- 
le ydelser til personer ansat på skibe registre- 
ret i Dansk Internationalt Skibsregister). 
Af socialministeren (Henriette Kjær). 
(Fremsat 3/10 2002. Første behandling 22/10 
2002. Betænkning 3/12 2002. Anden behandling 
5/12 2002. Tillægsbetænkning 9/12 2002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 
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Forhandling 

Jette Bergenholz Bautrup (S): 
Jeg vil godt starte med at takke socialministeren 
dels for lydhørhed, dels for at have været så 
fleksibel. Ministeren har ønsket et samarbejde, 
så alle partier er blevet tilgodeset i denne her 
sag. 홢 홢 

Derfor kan jeg da også på Socialdemokratiets 
vegne sige, at vi stemmer for lovforslaget. Det 
gør vi ud fra, at man nu har fundet en model, 
som svarer meget til lovforslag nr. L 47. Så vi 
forventer, at når sagen kommer til udvalget, har 
vi fået indfriet de ønsker, som vi har fra Social- 
demokratiets side. 

Line Barfod (EL): 
Det har jo været et noget sejt arbejde at komme 
igennem udvalgsbehandlingen af dette forslag. 
Baggrunden har været de uklarheder, der eksi- 
sterer i forbindelse med omregning af DIS-hyre 
til bruttoløn bl.a. med henblik på beregningen af 
DIS-ansattes adgang til sociale ydelser. 

I dag står vi så med resultatet af udvalgets ar- 
bejde. Og jeg vil godt benytte lejligheden til at 
udtrykke Enhedslistens tilfredshed med resulta- 
tet, idet ministeren jo har tilkendegivet ikke at 
ville udnytte bemyndigelserne i lovforslaget, før 
det tværministerielle udvalg, som beskæftigel- 
sesministeren har foreslået nedsat, har afsluttet 
sit arbejde, og Socialudvalget har haft lejlighed 
til at drøfte resultatet. 

I forlængelse af denne tilkendegivelse kom 
beskæftigelsesministeren under tredjebehand- 
lingen af L 47 B med et tilsagn om, at de hørings- 
berettigede organisationer vil blive hørt om de- 
res holdninger til omregningsmodel, inden det 
tværministerielle udvalg fremlægger noget for 
Arbejdsmarkedsudvalget. 

Jeg går ud fra som givet, at socialministeren 
har den samme holdning, så vi også i Socialud- 
valget får et ordentligt grundlag for at drøfte 
fremtidens omregningsmodel. Og jeg håber me- 
get, at det tværministerielle udvalg ikke bare så- 
dan officielt fremsætter deres forslag til høring 
hos organisationerne, men at man reelt drøfter 
det, sådan at vi ikke til foråret i de to udvalg 
igen skal sidde og høre på forskellige modeller 
og problemer, men at man kommer med et for- 
slag, som organisationerne bakker op omkring, 
og som sikrer, at det bliver en retfærdig behand- 
ling af søfolkene. 

På baggrund af de tilkendegivelser fra be- 
skæftigelsesministeren og socialministeren har 

Enhedslisten ikke længere problemer med at 
stemme for forslaget, da vi principielt er tilhæn- 
gere af en reel ligestilling af skibsansatte med 
andre lønmodtagere, også når det handler om 
adgangen til sociale ydelser. 

Fjerde næstformand (Margrete Auken):, 
Så er det fru Margrethe Vestager som ordfører. 

Margrethe Vestager (RV): 
I denne taksigelsens tid, hvor taksigelserne fy- 
ger fra uventede parter til andre lige så uvente- 
de parter, vil jeg gerne rette en tak til Enhedsli- 
sten for deres insisteren på, at udvalget holdt 
fast i den problemstilling, som det var, at offent- 
lige myndigheder omregnede nettoløn til brut- 
toløn på forskellige måder med meget blandede 
resultater for dem, der ér involveret. 홢 

Jeg synes, det er:et meget godt eksempel på, 
at udvalgets arbejde giver mening, og jeg synes 
da også, det er helt naturligt, at de to involvere- 
de ministre, nemlig beskæftigelsesministeren og 
socialministeren, har lyttet til dé indvendinger, 
som er kommet fra udvalgets side, og at vi har 
fået den meget gode løsning, som foreligger i 
øjeblikket. > 

홢: ' 홢 Kl. 13.55 
I øvrigt kan jeg helt tilslutte mig Enhedsli- 

stens forventning til det fortsatte forløb og håber 
meget, at den her gode proces også vil danne 
model for det kommende samarbejde mellem 
udvalgene og ministrene. 

Tove Videbæk (KRF): 
Som formand for Socialudvalget kan jeg jo blot 
sige, at L 6 blev taget tilbage til udvalget mellem 
anden og tredje behandling, og udvalget indstil- 
ler lovforslaget til vedtagelse, som det nu ligger. 

Samtidig vil jeg også gerne være med i koret 
af dem, der roser beskæftigelsesministeren for 
lydhørhed og for forslaget om at nedsætte et 
hurtigtarbejdende tværministerielt udvalg, der 
skal analysere spørgsmålene, som bl.a. Socialud- 
valget har stillet vedrørende valg af beregnings- 
model for omregning af DIS-hyre til bruttoløn. 

Ligeså vil jeg også gerne takke socialministe- 
ren for hendes udtalelse om, at hun ikke vil ud- 
mønte bemyndigelsen i loven til at fastsætte nye 
regler på området, før udvalget har haft mulig- 
hed for at drøfte valg af model. 

Så alt i alt har der været en meget positiv pro- 
ces omkring det her lovforslag. Og Kristeligt 
Folkeparti kan også støtte det. 
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Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 103 
stemmer. , 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsnÜniste- 
ren. 홢 홢 - - 

Den næste sag på dagsordenen var: 
17) Tredje behandling af lovforslag nr. L 7: 
Forslag til lov om ændring af lov om social ser- 
vice, lov om aktiv socialpolitik, pensionsbe- 
skatningsloven, lov om Arbejdsmarkedets Til- 
lægspension og lov om en arbejdsmarkeds- 
fond. (Forbedring af regler om pasning i hjem- 
met af børn med handicap)., 
Af socialministeren (Henriette Kjær). 
(Fremsat 3/10 2002. Første behandling 22/10 
2002. Betænkning 21/11 2002. Anden behand- 
ling 5/12 2002). , 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges enstemmigt med 106 
stemmer. 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. -. 111 홢 홢... I : I. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
18) Tredje behandling af lovforslag nr. L 9: 
Forslag til lov om ændring af lov om udlæg- 
ning af åndssvageforsorgen og den øvrige sær- 
forsorg m.v. (Bortfald af tilskud til Teknisk- 
Audiologisk Laboratorium). 
Af socialministeren (Henriette Kjær). 
(Fremsat 3/10 2002. Første behandling 22/10 . 
2002. Betænkning 21/11 2002. Anden behand- 
ling 5/12 2002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget vedtoges med 58 stemmer (V, DF 
og KF) mod 49 (S, SF, RV, EL og KRF). 

Fjerde næstformand (Margrete Auken): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsministe- 
ren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
19) Tredje behandling af lovforslag nr. L 32: 
Forslag til lov om ændring af lov om individu- 
el boligstøtte og lov om retssikkerhed og admi- 
nistration på det sociale område. (Udvidelse af 
anvendelsesområdet for lov om retssikkerhed 
og administration på det sociale område til at 
omfatte lov om individuel boligstøtte). 
Af socialministeren (Henriette Kjær). 
(Fremsat 10/10 2002. Første behandling 7/11 
2002. Betænkning 21/11 2002. Anden behand- 
ling 5/12 2002). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 


